
 

       

Αθήνα, 8 Ιουλίου 2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον κ. Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών 

   

ΘΕΜΑ: «Εικόνα εγκατάλειψης της σεισμόπληκτης Βρίσας Λέσβου»  

 

Με ερώτησή μας στις 6 Δεκεμβρίου 2019 (αριθ. 2465) επισημαίναμε τις 

μεγάλες καθυστερήσεις στην επίλυση των προβλημάτων που προκύπτουν 

από τη διαχείριση των συνεπειών του καταστροφικού σεισμού της 12ης 

Ιουνίου 2017 που κατέστησε το 80% του οικισμού μη κατοικήσιμο. Σήμερα, 

μια σειρά από σοβαρά προβλήματα ακόμη παραμένουν: 

Οι πληρωμές της επιδότησης ενοικίου/συγκατοίκησης, που δίνεται 

στους κατοίκους μέχρι να ανοικοδομηθεί ή να επισκευαστεί η κατοικία τους, 

καθυστερούν έξι ή εφτά μήνες. Είναι αναγκαίο, εξάλλου, να δοθεί νέα 

παράταση της σχετικής ΚΥΑ για την καταβολή της επιδότησης η οποία έληξε 

στις 12 Ιουνίου 2020.  

Τα ποσά που εκταμιεύονται σε δόσεις για την επιδότηση της ανέγερσης 

νέων κατοικιών (την οποία χρηματοδοτεί το κράτος κατά το 80%) αργούν 

συστηματικά, καθυστέρηση που προστίθεται, με τη σειρά της, στις μεγάλες 

καθυστερήσεις ολοκλήρωσης των φακέλων και έγκρισης των αιτήσεων 

ανέγερσης ή επισκευής που οφείλονται στη γραφειοκρατία, τις 

συναρμοδιότητες υπηρεσιών και την υπο-στελέχωση της Γενικής Διεύθυνσης 

Αντιμετώπισης Φυσικών Καταστροφών που αντιμετωπίζει σοβαρό φόρτο 

εργασίας με ολιγάριθμο προσωπικό. Το αποτέλεσμα είναι να καθυστερεί 

απελπιστικά η ανοικοδόμηση του οικισμού και να είναι ελάχιστες οι κατοικίες 

που έχουν ανεγερθεί, ενώ οι οικίες που έχουν επισκευαστεί δεν ξεπερνούν το 

10-15% των «κίτρινων» (επισκευάσιμων) κατοικιών. Σήμερα στη Βρίσα 

κατοικεί μόλις το ένα τρίτο του μόνιμου πληθυσμού της.  
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Να επισημάνουμε επίσης πως στη Βρίσα λειτουργούσαν μέχρι τον 

σεισμό 12 καταστήματα, τα οποία δεν έχουν λάβει την παραμικρή 

αποζημίωση για την καταστροφή των εμπορευμάτων τους από τον σεισμό, 

ενώ η επιδότηση που δίνεται για την ανακατασκευή των επαγγελματικών 

χώρων κρίνεται εξαιρετικά ανεπαρκής. Είναι προφανής, νομίζουμε, η σημασία 

της επαναλειτουργίας όλων των καταστημάτων για να μη μαραζώσει οριστικά 

ο οικισμός της Βρίσας.  

Εξαιτίας όλων των παραπάνω, η προηγούμενη κυβέρνηση είχε 

κατανοήσει την ανάγκη ύπαρξης τοπικού, άμισθου Συντονιστή για τη 

διαχείριση τόσο σύνθετων διαδικασιών και προβλημάτων. Η τωρινή 

κυβέρνηση καθυστέρησε πάνω από 8 μήνες να τοποθετήσει τον δικό της 

Συντονιστή (μόλις στις 20 Μαρτίου του τρέχοντος έτους), τον οποίο όμως οι 

κάτοικοι της Βρίσας γνωρίζουν μόνο ονομαστικά και από τις εφημερίδες.      

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Πώς προτίθεται να επιλύσει τα προβλήματα καθυστερήσεων στις   

πληρωμές των επιδοτήσεων ενοικίου και στις εκταμιεύσεις των 

επιχορηγήσεων ανέγερσης/επισκευής; 

2. Προτίθεται να παρατείνει για ένα έτος την καταβολή επιδότησης 

ενοικίου/συγκατοίκησης; 

3. Πώς προτίθεται να ενισχύσει τους καταστηματάρχες της Βρίσας για 

την απώλεια των εμπορευμάτων τους και την ανακατασκευή των 

επαγγελματικών τους χώρων; 

4.  Προτίθεται να ενεργοποιήσει, επιτέλους, τον Συντονιστή που διόρισε; 

 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Μπουρνούς Ιωάννης 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 



Κασιμάτη Νίνα 

 

Καφαντάρη Χαρά 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

Μουζάλας Γιάννης 

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 

Πούλου Γιώτα 

 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

 

Σκουρλέτης Πάνος 

 

Σκουρολιάκος Πάνος 

 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

 

Φάμελλος Σωκράτης 

 

 




